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PROTOKÓŁ Nr  0063-1/63/2010 
z posiedzenia Komisji Skarbu 

w dniu 15 czerwca 2010r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130  A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 13.00 – 14.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji  oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Monitorowanie realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych w budżecie miasta               
 na 2010r. 
4. Sprawy bieżące. 

 
 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010 
    rok, 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
    wykonania budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój za pierwsze półrocze roku  
    budżetowego oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych  
    samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego, 
 
 - projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  
    Miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
 - projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
   dróg publicznych w granicach miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
 - projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad oraz wysokości  
   opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg wewnętrznych będących w   
   zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój w celu wykonania robót remontowo -   
   inwestycyjnych, 
 
 - projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych wysokości i zasad opłat 
   oraz naliczenia kar za umieszczenie 1m2 jednostronnej powierzchni 
    reklamowej oraz obiektu budowlanego w pasach drogowych dróg 
   wewnętrznych będących w zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
 - projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Jastrzębie Zdrój 
   do podjęcia działań dotyczących partnerstwa publiczno – prywatnego,  
 
 - projekt uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla Uczniowskiego Klubu 
    Sportowego „Pionier”, 
 
 - projekt uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów i   
   wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych, 
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 -  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/599/209 w sprawie  
   wysokości dziennych stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru i 
   wyznaczenia inkasenta na terenie miasta Jastrzębie Zdrój w roku 2010, 
 
 - pismo w sprawie ponownego rozpatrzenia wniosku o umorzenie należności. 
 
 5.  Plan pracy komisji na II półrocze 2010r. 
 6.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 26 maja 2010r. i 27 maja 2010r.  

7. Zakończenie posiedzenia. 
8.  

 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał przewodniczący komisji Wojciech Frank, który powitał 
zebranych.  
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 
 
 
Ad. 3 
 
Monitorowanie realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych w budżecie miasta na 
2010r.  
 
Maria Pilarska 
- Zapoznała zebranych z informacją  z realizacji zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych w budżecie miasta na 2010r.  w zakresie:  
 
- remontu ul. Bednorza 
- szerokopasmowego dostępu do internetu dla miasta Jastrzębie Zdrój   
 
Alina Chojecka 
- Czego mają dotyczyć konsultacje z mieszkańcami ? 
 
Maria Pilarska 
- Jest wymóg, informacje  trzeba przekazać mieszkańcom, że w danym miejscu  
będą budowane instalacje.  Wszyscy muszą być poinformowani.  Jest też konsultacja 
społeczna w zakresie firm, aby nie wejść w zakres ich działania.  Chodzi o zachowanie 
wolnej konkurencji.  Kolejne  inwestycje to:      
- budowa obiektów sportowych przy SP nr 17 
- rozbudowa państwowego przedszkola nr 12 
- adaptacja i rozbudowa budynku dla potrzeb OPS-u  /ogrzewanie rynien/ 
- rozbudowa żłobka nr 1 
- budowa kompostowni 
-  budowa oświetlenia na terenie miasta 
- wyposażenie placów zabaw 
- termo modernizacja obiektów szkolnych 
- budowa kanalizacji deszczowej  ul. Szotkowicka 



- modernizacja  z przebudową  Domu Zdrojowego 
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Wojciech Frank 
- Czemu tak się stało, bo Dom Zdrojowy dziesięć lat temu budowany był od 
podstaw  i już jest tak szeroki zakres remontowy ?    
 
Maria Pilarska 
- Są ekspertyzy i pewne rzeczy trzeba zrobić od podstaw, począwszy od 
prawidłowego zabezpieczenia przeciw pożarowego konstrukcji drewnianej, sanitariaty. 
Jest to efekt pewnego wykonania prac w trakcie budowy. Sprawa została zgłoszona 
przez dyrektora obiektu dwa lata temu.  Były wykonane dwie ekspertyzy i sprawa 
została skierowana do prokuratury, ale została umorzona z uwagi na to, że podobno 
nastąpiło przedawnienie.  Koszty są niemałe.    
 
Andrzej Kinasiewicz 
- Dlaczego nie zrobiono tego przy modernizacji  Domu Zdrojowego, tylko robi się to 
dziesięć lat po oddaniu budynku ?    
 
Maria Pilarska 
- Nie zrobiono.  Przy okazji tych robót, zostaną wykonane prace  związane z 
eksploatacją budynku.   
 
Wojciech Frank 
- Gdyby to były roboty eksploatacyjne, to nikt by o to nie pytał.  
 
Maria Pilarska 
- Następne zadania to: 
 
- przebudowa wiaduktu wraz z drogami  
- budowa chodników, schodów, parkingów w mieście  
- przebudowa wiaduktu ul. Świerklańska 
- rozbudowa krytej pływalni przy Zespole Szkół nr 6 
- adaptacja budynku dla potrzeb Ogniska Wychowawczego 
- przebudowa boisk sportowych   /ZSZ i SP nr 5/ 
- przebudowa boiska sportowego ul. Kościelna  
- budowa sygnalizacji świetlnej  
- budowa dróg publicznych z uzbrojeniem  /teren byłej  kop. Moszczenica/ 
- budowa drogi głównej południowej  etap I 
- modernizacja drogi nr 937  /ul. 11 Listopada, część ul. Leśnej/ 
- przebudowa mostu nad rzeką  Ruptawką 
- budowa hali widowiskowo - sportowej 
 
Komisja zapoznała się z informacją  z realizacji zadań inwestycyjnych.  
 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące. 
 
  -   projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010 rok, 
 



Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz  Holesz skarbnik miasta.  Proponuje  
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się zmienić plan dochodów i wydatków budżetu miasta. Ulega zmianie limit wydatków 
związanych z wieloletnimi programami inwestycyjnymi w 2010r. i w latach następnych. 
Zmianie ulega plan dotacji, plan dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych. 
Ulega zmianie plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych miastu ustawami. Plan przychodów i rozchodów budżetu miasta też 
ulega zmianie. Zmienia się limit wydatków związanych z wieloletnimi programami i 
projektami realizowanymi ze środków, o których w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.   
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o  
  przebiegu wykonania budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój za pierwsze  
  półrocze roku budżetowego oraz informacji o przebiegu wykonania  
  planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze  
  półrocze roku budżetowego, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Powiedział, że projekt 
uchwały został przygotowany w związku z wejściem w życie przepisów nowej ustawy  
o finansach publicznych.  Realizacja uchwały nie będzie powodowała skutków 
finansowych dla budżetu miasta.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  . powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały    
  budżetowej  Miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz. Weszły w życie przepisy 
ustawy o finansach publicznych i w związku z tym zachodzi konieczność opracowania 
nowego projektu uchwały rady miasta  w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej i dostosowanie jej do obowiązujących przepisów.    
 
Wojciech Frank 
- Projekt budżetu, który składa prezydent do rady do czasu głosowania na sesji, 
powinien być ten sam.  Jeżeli procedura przewiduje, że jest możliwość zgłaszania 
wniosków  i prezydent może je uwzględnić, to wtedy prezydent wnosi autopoprawkę, 
jako osobny dokument na sesję. 
 
Dariusz Holesz 
− Ustawa o finansach publicznych  mówi, że nie ma czegoś takiego jak 

autopoprawka, ustawa tego nie przewiduje. Wynika ona z innych przepisów, tj. o 
samorządzie gminnym, gdzie dopuszcza się zmiany, gdzie adresatem jest 
wyłącznie prezydent miasta.   Można sądzić, że procedura, która funkcjonuje to 
może być procedura zmian w budżecie.  Jednak ustawodawca tego nie 
doprecyzował.  Wszystkie zmiany będą chyba w formie autopoprawki. Rada może 



dokonać zmian w budżecie na sesji.  Obecny budżet będzie wyglądał inaczej niż  
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poprzedni.  To nie będzie jedna uchwała.  Będzie uchwała  budżetowa, która będzie 
obejmowała  jeden rok budżetowy tj. 2011.  Wszystkie załączniki unijne, dotacyjne 
będą w odrębnej uchwale razem z prognozą finansową.  Prognoza finansowa zawiera 
wszystkie elementy uchwały na  rok 2011 i przedsięwzięcia, czyli dane do budżetu 
zadaniowego.  Dla mnie najważniejsza i najtrudniejsza rzecz, to prognoza długu.  
Trzeba przeliczyć wszystkie wskaźniki od nowa.   Ustawa mówi, że budżet,  prognozę 
długu robimy na okres,  do jakiego planujemy zaciągnąć zobowiązania lub do kiedy  
mamy udzielone poręczenia lub gwarancje.  W naszym przypadku  to 2042r. i w 
zasadzie do tego okresu musimy planować.   
   
 
Alina Chojecka 
- Czyli w nowej propozycji rezygnujemy z pierwszego,  drugiego czytania i jest 
jedno podejście do budżetu. W uchwale jest adresowanie zapytań do budżetu 
indywidualnych radnych do ...    
  
Andrzej Kinasiewicz 
- ...szczegółowych pytań na trzy dni przed sesją  budżetową.   
 
Alina Chojecka 
-  Kierowanie wniosków komisji do komisji skarbu pozostało, jak w poprzednim 
zapisie.    
 
Dariusz Holesz 
- Nie ma drugiego czytania.  Nowością jest to, że komisja skarbu swoją opinię daje 
bezpośrednio przed sesją budżetową.  Nie wyklucza to możliwości zapytań w ciągu  
sesji.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 , powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie 
   pasa drogowego dróg publicznych w granicach miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Maria Pilarska. Powiedziała, że wysokość 
stawek opłat została  przyjęta w 2004r. uchwałą.  Prowadzenie czynności 
administracyjnych  związanych z zarządem drogami np. koszty wydania decyzji 
administracyjnej powodują zmiany w wysokości stawek.   
 
Wojciech Frank 
- Co miasto chce osiągnąć przez uchwalenie takiego prawa ?  Czy opłaty są 
ustanowione w celu restrykcyjnym, czy jest to próba szukania  dodatkowych 
dochodów ? 
 
Maria Pilarska 
− Opłata za zajęcie pasa drogowego nie powinna mieć charakteru szukania 

dochodów.  To powinno mieć charakter regulacyjny.  Jest to za jeden metr 



kwadratowy za dzień i są to spore kwoty obciążające wykonawcę, nie inwestora. 
Nam te kwoty są potrzebne, bo według nich oblicza się obciążenia na drodze 
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decyzji.  Stawki uchwalone są dziesięciokrotnie niższe. Stawka podstawowa jest 
dziesięciokrotnie wyższa.  Dla występujących, jest to dość duże obciążenie.  Jeżeli  
zajęty jest pas drogowy, to powinno go być zajęte jak najmniej i jak najkrócej.       
 
Wojciech Frank 
− W § 1 pisze   „...stawiania obiektów handlowych...”. Mam pytanie, czy ustawienie 

szczęki  4 m2     przy  Al. Piłsudskiego na trawniku, jest tańsze czy droższe ,niż na 
targowisku ?  Dlatego pytałem, czy przepisy mają mieć charakter dochodowy, czy 
restrykcyjny ?   Stawki jednostkowe, w moim przekonaniu, są wtedy, kiedy opłaty 
wiążą się stricte  z wykonywanymi robotami w pasie drogowym i jest to pkt 4. 

     Pozostałe to komercja   
 
Maria Pilarska 
- Pkt 2  i zapis odnośnie obiektów handlowych.  Ustawa zabrania lokowania w pasie 
drogowym obiektów handlowych, nie związanych z potrzebami ruchu.  Jeżeli 
przeliczymy stawki, to są wyższe. Stąd kioski  uciekają z pasa drogowego i wolą mieć 
umowę o dzierżawę, bo jest niższa.     
 
Wojciech Frank 
- Po co ten zapis jest, skoro ustawa zabrania ustawia, to  jak my możemy w 
uchwale dopuszczać taką  możliwość i ustanowić opłatę.  Podobnie było  Na ul. A. 
Boźka, gdzie pobierana była opłata od parkingu, a w sposób legalny nie można było 
wjechać, bo jest zakaz ruchu.  Trzeba się na coś zdecydować. Albo delegalizujemy 
parking, albo zdejmujemy znak – zakaz ruchu.   
 
Franciszek Piksa  -  I Z-ca Prezydenta Miasta 
- Na Bożka jest parking, między dworcem PKM a targowiskiem i był on 
przewidziany dla samochodów dostawczych.  Przepisy ruchu drogowego mówią, że na 
drogach wewnętrznych nie obowiązują znaki drogowe.  Podobno przepis w tych dniach 
został zmieniony.  Sprawdzimy w jakim zakresie i wtedy można będzie prosić straż 
miejską, czy policję, aby upominać kierowców.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3,  przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 1 powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad oraz wysokości 
  opłat za zajęcie 1m2 pasa drogowego dróg wewnętrznych będących w 
  zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój w celu wykonania robót remontowo - 
  inwestycyjnych, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Maria Pilarska. Powiedziała, że ustawa o 
drogach publicznych reguluje formalności związane z opłatą za zajęcie pasa 
drogowego dróg publicznych w celu prowadzenia robót. W celu prowadzenia robót na 
terenie dróg wewnętrznych  występuje potrzeba uregulowania formalności związanych  
z zajęciem pasa drogowego, w formie uchwały.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 



się – 0 , powyższy projekt uchwały.    
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 - projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych wysokości i  
  zasad opłat oraz naliczenia kar za umieszczenie 1m2 jednostronnej  
  powierzchni reklamowej oraz obiektu budowlanego w pasach drogowych 
  dróg wewnętrznych będących w zarządzie miasta Jastrzębie Zdrój, 
           
Wyjaśnienie do projektu uchwały przedstawiła Maria Pilarska. Ustawa o drogach 
publicznych  reguluje też formalności związane za zajęcie pasa drogowego dróg 
publicznych, w celu umieszczenia  reklam lub obiektów budowlanych oraz naliczeniem 
kar.  W przypadku umieszczenia reklam lub obiektu budowlanego oraz zajęcia bez 
zezwolenia zarządy drogi i naliczenia kar, występuje potrzeba uregulowania 
formalności zajęcia pasa drogowego. Wysokość kary za zajęcie pasa drogowego za 
umieszczenie bez zezwolenia zarządy drogi, wynosi za każdy dzień 10-krotność opłaty 
za zajęcie 1 m2 .   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  , powyższy projekt uchwały.      
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta 
  Jastrzębie Zdrój do podjęcia działań dotyczących partnerstwa publiczno – 
  prywatnego, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Franciszek Piksa II Z-ca Prezydenta Miasta. 
Powiedział, że upoważnia sie prezydenta miasta  do podjęcia działań zmierzających do 
pozyskania inwestora prywatnego, w celu realizacji w mieście przedsięwzięcia 
publicznego polegającego na budowie instalacji unieszkodliwiania odpadów z 
wykorzystaniem techniki plazmowej.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  , powyższy projekt uchwały.      
 
 
 
 -  projekt uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla Uczniowskiego Klubu 
     Sportowego „Pionier”, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Franciszek Piksa.   Na prośbę  klubu 
sportowego „Pionier” zostanie udzielona pożyczka w wysokości 50 tys. zł na realizację 
zadania pn.  „Potyczki szachowe w Euroregionie Śląsk Cieszyński” realizowanego przez 
klub.  Zadanie będzie realizowane w ramach Programu Operacyjnego współpracy 
transgranicznej Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007 – 2013.   
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  , powyższy projekt uchwały.      
 
 
 



 -   projekt uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku  dochodów  
     i wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Franciszek Piksa. W związku ze zmianą  
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ustawy o finansach publicznych  należy podjąć uchwałę w sprawie gromadzenia na 
wydzielonym rachunku dochodów i wydatków nimi finansowanych. Określone 
jednostki działające na podstawie ustawy o systemie oświaty opracowały sposób i tryb 
sporządzenia planu finansowego dochodów i wydatków, gromadzonych na oddzielnym 
koncie.  Usystematyzowano też kolejność realizowanych wydatków na poszczególnych 
źródłach.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  , powyższy projekt uchwały.      
 
 
 
 -  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/599/209 w sprawie 
   wysokości dziennych stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru i 
   wyznaczenia inkasenta na terenie miasta Jastrzębie Zdrój w roku 2010, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Franciszek Piksa.  W związku z tym, że do 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego zgłosili się chętni do prowadzenia giełdy 
samochodowej na parkingu będącym własnością miasta  oraz osoby zainteresowane 
prowadzeniem wystaw ptaków i innych zwierząt ozdobnych na terenie targowiska 
miejskiego przy ul. Północnej, pojawiła się potrzeba  wprowadzenia nowych stawek 
opłaty targowej.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  , powyższy projekt uchwały.      
 
 
 
 - pismo w sprawie ponownego rozpatrzenia wniosku o umorzenie należności. 
 
Komisja zaopiniowała negatywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  pismo w sprawie wniosku o umorzenie należności.  
 
 
 
 
Ad. 5 
 
Komisja zaopiniowała jednogłośnie  plan pracy komisji na II półrocze 2010r. 
 
Plan pracy stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
 
Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołu z posiedzeń komisji w dniach:  
 



- 26 maja 2010r. za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
- 27 maja 2010r.  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 
 

9 
 
 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący komisji podziękował zebranym za przybycie i zakończył obrady.    
 
 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Skarbu 

 
 

Wojciech Frank 
 

Protokołowała 
Alicja Trocka 


